
SLANGERUP KOMMUNE
Byrådet

DAGSORDEN

til Byrådets møde onsdag den 24. maj 1995, kl. 19.00 
i Raadsalen.

Fraværende:

38. Orientering og efterretning.

a.
Love, cirkulærer og bekendtgørelser

b.
Informationer fra KL:
nr. 1022 Publikationer om udgiftspres og styring på 

ældreområdet frem mod år 2000. 
nr. 1023 Resultat a f midtvejsundersøgelse om udarbej

delse af vandløbsregulativer. . 
nr. 1024 Projekt "Fremtidens Folkebibliotek", 
nr. 1025 Nyt forslag til lukkelov.

9.5.1995: Udviklingsmål for Kommunernes Landsfore
nings indsats de kommende år.

c.
Kurser.

d.
Advokat Jens R. Andersen meddeler i brev af 
26.4.1995, at HHM Byg A/S advokat har bedt Østre 
Landsret om udsættelse i sagen HHM Byg A/S ctr. 
Slangerup Kommune.

e.
Orientering af 4.5.1995 fra Boligselskabernes Lands
byggefond "Kvartalsvis opgørelse af antal ledige boli
ger".

f.
Information fra Miljø- og Energiministeriet "Landsplan 
nyt", nr. 9 april 1995.
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g-
Kommuneforeningen i Frederiksborg Amt, beretning 
1994/95.

h.
Arbejdsmarkedets Tillægspension, beretning og regn
skab 1994.

i.
Slangerup Speedway Klub fremsender 18.4.1995 regn
skab for 1. kvartal 1995.

J-
Boligselskabernes Landsbyggefond meddeler i brev af 
28.4.1995, at fonden ikke har yderligere bemærkninger 
til helhedsplanen for Øparken.

Med hensyn til investeringer forbeholder Fonden sig 
fortsat den endelig godkendelse af art, omfang m.v..

k.
Det centrale Handicapråd fremsender 5.5.1995 pjece 
med præsentation af FNs standardregler om lige mu
ligheder for handicappede, som medlemslandene er 
forpligtet til at leve op til politisk og moralsk. Pjecen vil 
blive uddelt på mødet.

39. Økonomirapportering.

Økonomirapport.
00.01002

/. Økonomirapport for maj 1995 vedlagt.

Nedenstående ansøgninger om tillægsbevillinger er ind
arbejdet i rapporten.

A. Ansøgning om tillægsbevilling til vintertjeneste

Udgiften til vintertjeneste er allerede overtrukket med 
ca. kr. 75.000, og tillægsbevillingen skal benyttes til at 
dække opstartsudgifterne i forbindelse med vinteren 
1995/96. k
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Teknisk Udvalg indstiller, at der gives en tillægsbevil
ling på kr. 150.000 til vintertjeneste.

Økonomiudvalget, den 16. 5. 1995:
Anbefales.

B. Ansøgning oin tillægsbevilling til Sundhedscen
trets nye Café
82.20:16.07.00G01 
F2787 bjwi

Projektet om indretning af Café på Sundhedscentret blev 
den 2. maj 1995 behandlet ved Byggeudvalgsmødet med 
følgende beslutning:

Projektgruppens indstilling - om at etablere en mobilvæg 
for at skabe muligheder for et individuelt brug af Caféen 
ved mere private arrangementer for beboernes mærke
dage, gudstjenester og andre arrangementer, for mindre 
grupper af beboere og eksterne brugere af Caféen - 
blev anbefalet.

Ligeledes blev Projektgruppens indstilling om at etable
re et ventilationsanlæg anbefalet. Ventilationsanlægget 
er foreslået for at give en tiltrængt udskiftning af det 
eksisterende udsugningsanlæg, som er 25 år gammelt, 
med et nyt og tidssvarende ventilationsanlæg udstyret 
med genvinding og med styresystem, så optimalt brug 
og energimæssig økonomisk drift kan opnås.

Projektgruppens forslag til finansiering af disse forslag 
blev anbefalet.

Projektgruppens indstilling til forslag 2 med udskiftning 
af det eksisterende inventar blev anbefalet.

Det eksisterende inventar er 25 år og specielt stolene er 
uhensigtsmæssige i ergonomi og højde. Beboerne har 
igennem et stykke tid afprøvet forskellige modeller af 
nye stole og har peget på en type, der vil være ønsk
værdigt at få i forbindelse med en udskiftning.

Den manglende finansiering til projektet bliver herefter:
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2 til inventaret. kr. 958.137,-
Bevillingen der er meddelt udgør kr. 513.500,-
Sundhedscentret afholder fra
egen rammebevilling til Køkkencenter kr. 150.000,- 
Hovedistandsættelsen på Sundheds
centret 1995 afholder______________kr, 150,000,-_____
Manglende bevilling. kr. 144.637,-

Byggeudvalget, den 2.5.1995:
Udvalget anbefaler forslag 2 med heraf følgende finan
siering, som indebærer en ansøgning om en tillægsbevil
ling på kr. 145.000.

Økonomiudvalget, den 16. 5. 1995:
Anbefalet.

SLANGERUP KOMMUNE
Byrådet

40. Revisionsbesøg, beretning nr. 99.
00.01K01
F2823

Kommunernes Revision har i perioderne 19. januar til 
10. februar 1995 og 20. til 24. februar 1995 aflagt uan
meldte besøg i kommunen.

Revisionen har givet anledning til bemærkninger til:

Dokumentationskontrol på bistandsområdet.
Uddata bistandssystemet, dokumentation i sagerne. 
Formueoplysninger.
Sagsopfølgning - noteringer i sagerne.
Bistandslovens § 57a, plejevederlag til pasning af døen
de.
Afstemning af likvide aktiver.

./. Beretningen fremsendes vedlagt.

Ledergruppen har på møde 20.4.1995 gennemgået be
retningen. Ledergruppen udtaler, at man ser med alvor 
på revisionsbemærkningerne, og at den manglende kon
trol vil blive etableret straks i overensstemmelse med 
kasse- og regnskabsregulativet.
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41. Godkendelse af registerforskrifter. Slan
gerup Kommunes Klinik tandplejeadmini
strationssystem.
85.10:16.21.01P07 
F 2847 meje

Byrådet i Slangerup Kommune er registeransvarlig 
myndighed, for så vidt angår personer, der er bosat i 
Slangerup Kommune.

Formålet med registeret er at lette den kommunale tand
plejes administration og forvaltning på en effektiv og 
sikker måde ved at indeholde ajourførte oplysninger om 
den kommunale tandplejes patienter.

Registeret må kun føres og opbevares på kommunens 
eget edb-anlæg, samt på en bærbar PCer, der benyttes i 
Gundsø Kommune.

Registerforskrifterne indstilles til udvalgets anbefaling.

Økonomiudvalget, den 16. maj 1995:
Tiltrådt.

SLANGERUP KOMMUNE
Byrådet

42. Ansøgning om tilslutning til register.
85.10P07 
F2849 mejo

Borgerservice / socialafsnittet ansøger om tilladelse til 
tilslutning til KMD-registeret KOMMA. KOMMA er en 
forkortelse af Kommunal Arbejdsformidling. Formålet 
med KOMMA er at lette beskæftigelseskonsulentens ar
bejde med planlægning og administration af arbejds
formidlingsopgaven. Specielt i relation til vores statistik
forpligtigelse vil erhvervelse af KOMMA systemet bety
de en stor administrativ lettelse. P.t. har vi forpligtigelse 
til at producere materiale til udarbejdelse af diverse sta
tistikker i Danmarks Statistik, AF og Indenrigsministe
riet. Udarbejdelsen af dette materiale foregår p.t. ma
nuelt, hvorved der er stor risiko for fejl, hvilket er meget 
uhensigtsmæssigt, da det statistiske materiale er grund
laget for udmålingen af, hvor meget Slangerup Kommu
ne modtager i refusion på området.
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Af andre fordele kan nævnes mulighed for udskrift af di
verse lister og statistikker til internt planlægningsbrug, 
etc.

Den årlige driftsudgift vil andrage ca. 20.000 kr. hvilket 
beløb vil kunne finansieres inden for budgettet.

Kommunaldirektøren indstiller ansøgningen imøde
kommet.

Økonomiudvalget, den 16. 5. 1995:
Anbefales.

43. Udbygning af børnehavekapaciteten.
16.06.00G01 
F2833 loha

På byrådets temadrøftelse d. 22.3.1995 blev prognose
materiale for børneområdet gennemgået. Materialet vi
ste, at der i årene fremover vil være et stigende behov 
for børnepasningstilbud. Forvaltningen blev derfor bedt 
om at udarbejde et forslag vedr. nybygning af børnehave 
til 60 børn.

Omkring børnehavens beliggenhed fremgår det af bilag 
1, at stigningen i børnetallet for de 0-6 årige vil være 
størst i de områder, der er indtegnet på kortet.

Område I. (Syd-vest): stigning fra 1995 til 2007 på 53 
børn svarende til 70 % stigning.

Område II. (Centrum): stigning fra 1995 til 2007 på 27 
børn svarende til 117 % stigning.

Endvidere vil der forekomme stigninger i børnetallet i 
flere af landområderne.

Der blev på temadrøftelsen umiddelbart peget på føl
gende områder til placering af en ny børnehave:

1. - areal ved hjemmeværnsgården
2. - areal på gamle savværksgrund
3. - areal på idrætsplads (efter tidligere Ejegodskole)
4. - areal ved svømmehal
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Teknisk forvaltning har efter nærmere undersøgelse føl
gende bemærkninger (se endvidere bilag 3).

Ad. 1. Arealet er i kommuneplanen udlagt til boligfor
mål, med mulighed for placering af børnehaver o.lign. 
Arealet er kommunalt ejet. Der kan således etableres 
børnehave på arealet.

Ad. 2. Arealet er i kommuneplanen udlagt til erhvervs
formål og er privat ejet. Etablering af børnehave vil der
for kræve kommuneplantillæg samt en lokalplan for om
rådet. Endvidere skal der foretages en forureningsun
dersøgelse af området.

Ad. 3 og 4. Arealerne er i kommuneplanen udlagt til 
skole og idrætsformål. Der kan ikke umiddelbart etable
res en børnehave på området. Det er dog op til byrådet 
at vurdere, om der skal dispenseres eller udarbejdes en 
ny lokalplan. Hvis der ved en høring ikke rejses beretti
gede indsigelser, kan der dispenseres fra lokalplanen.

Udgifter vedr. børnehave til 60 børn. (Beregnet udfra 
Børnehaven Lindehuset i 1995 priser).

Anlægsudgift: 4-4V£ mio. kroner.
Nettodriftsudgift: 1.603.200 kr. pr. år.

Nednormering af dagplejen fra 196 til 180 heldagsplad
ser.

Nettomindreudgift: 585.000 kr. pr. år.

Samlede driftsudgifter (indregnet 
mindreudgift til dagpleje): 1.018.200 kr. pr. år.

Nettodriftsudgifter pr. barn pr. år til hhv. dagpleje og 
børnehave fremgår af bilag nr. 2.

Mindreudgift til drift af børnehave 
i forhold til dagpleje: 12.550 kr. pr. barn pr. år.

Denne beregning forudsætter, at børn der indskrives i 
børnehaverne er fyldt 3 år - og dermed tæller for en i 
normeringen. Børn på 2 år og 9 måneder og indtil det 
fyldte 3. år tæller for l'A i normeringen. Indskrives børn 
under 3 år, bliver børnehavepladsen dermed forholds-



mæssigt dyrere, da forældrebetalingen er den samme. 
(Ca. 7.000 kr. dyrere pr. barn pr. år).

Indstilling:
Forvaltningen indstiller, at der bygges en ny børnehave 
med plads til 60 børn.

Ledergruppen behandlede nærværende sag på sit møde 
d. 20.4.1995.

På grund af den demografiske udvikling anbefaler leder
gruppen, at en ny børnehave bygges i område I (syd
vest), nærmere bestemt i den vestlige del tilbagetrukket 
sydøst for svømmehallen (bilag 4).

Borger og Virksomhedsudvalget, den 2.5.1995:
Det indstilles, at der bygges en 60 børns børnehave 
med placering på arealet ved svømmehal (nr. 4).

Idrætsbestyrelsen anmodes om en udtalelse.

Økonomiudvalget, den 16. 5. 1995:
Anbefales, således at det indstilles, at der sker en nabo
høring med henblik på opførelse af en børne- 
have/integreret institution på 60-80 børn, og at Borger 
og Virksomhedsudvalget anmodes om en vurdering af 
behovet for vuggestuepladser i forbindelse med den nye 
institution.

SLANGERUP KOMMUNE
Byrådet

44. Frikøb af parkeringspladser via parke
ringsfonden.
05.00024 BBR-nr. 00982-2 
F 6877 moni

I forbindelse med byggeandragende om udvidelse af den 
eksisterende NETTO-butik på ejendommen matr. nr. 12 
ø Slangerup by, Kongensgade 25, søges om frikøb af 5 
p-pladser via parkeringsfonden.

Den projekterede tilbygning på 44 m2 udløser krav om 2 
nye p-pladser, og 3 af de eksisterende p-pladser vil blive 
nedlagt i forbindelse med byggeriet. Der vil således 
skulle frikøbes 5 p-pladser via parkeringsfonden. 1
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Kommunen har for parkeringsfondens midler anlagt en 
parkeringsplads med 34 pladser ved Kongshøj AJlé og 
yderligere 7 pladser som skråparkering ved torvet. For
valtningen skønner, at denne parkeringsplads har en så
dan størrelse, at den kan dække parkeringsbehovet i 
området også efter den projekterede udbygning af 
NETTO.

NETTO har i en kommentar til forvaltningens skrivelse 
af 10. april 1995 bekræftet, at parkeringspladsens ka
pacitet vil være rigelig også i de mest travle perioder.

Det indstilles
at meddele tilladelse til frikøb af 5 p-pladser via parke
ringsfonden til et beløb af kr. 11.510 + moms pr. plads, i 
alt kr. 57.550 + moms, med bemærkning om, at beløbet 
indgår til dækning af allerede afholdte udgifter i forbin
delse med anlæg af parkeringspladsen ved Kongshøj 
Allé og at NETTO derfor må være indforstået med at 
beløbet anvendes til parkering andet sted.

Teknisk Udvalg, 3.5.1995:
Indstilling tiltrådt.
Fremsendes Byrådet med anbefaling med henvisning til 
parkeringsfondens regler.

Økonomiudvalget, den 16. 5. 1995:
Anbefales.

45. Venskabsforbindelse Slangerup Kommu
ne og Uulu Kommune i Estland.
00.05.01G01 
F 2851

Borgmester Bent Lund foreslår, at Slangerup Kommune 
optager venskabsforbindelse med Uulu Kommune i 
Estland.

Lederen af kommunen, Sirje Jogiste beskriver i brev af 
20.4.1995 Uulu Kommune. Kommunen har ca. 1.900 
indbyggere, om sommeren omkring 2.500, den 
arbejdende del af befolkningen udgør 52,5%,



pensionister 22,9%. Der er en arbejdsløshed på 5,3%. 
Kommunen består af 7 landsbyer og 2 små købstæder. 
Uulu Kommune ligger i den sydvestlige del af Estland.

Før reformen i 1992 var der to ret store kollektive 
landbrug i kommunen. Disse er i dag opdelt på 41 pri
vate selskaber og 51 gårde. De er på begynderstadiet, 
og de prøver at overleve.

Der er ansat 13 personer i kommunen. Byrådet består af 
13 personer.

Der ønskes en principdrøftelse.

SLANGERUP KOMMUNE
Byrådet

Eventuelt.
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46 . Orientering og efterretning.

Referater:
Ledergruppen.
Slangerup Gjæstgivergaards bestyrelsesmøde.

47. Almennyttige boliger, Kirketorvet.
03.02.00.060 
F 6858 lean

Byrådet godkendte 22. marts 1995, at der med støtte
tilsagn kunne indrettes 3 almennyttige boliger i Kirke
torvet 5 (tidligere advokatkontor).

Danske Funktionærers Boligselskab ville overtage ejen
dommen og indrette boligerne indenfor det lovmæssigt 
afsatte rammebeløb. På den baggrund afgav DFB tilbud 
til konkursboet på køb af ejendommen for 410.000 kr., 
hvilket var højeste pris DFB kunne tilbyde for ejen
dommen indenfor det af Byrådet godkendte rammebe
løb.

Boet har imidlertid meddelt, at prisen er for lav, og at 
ejendommen vil komme på tvangsauktion 17. maj 1995.

Det er Nykredit, der har belånt ejendommen, og ved et 
møde 2. maj har Nykredit ( Helmuth Schwarz og John 
Jørgensen ) oplyst og givet tilsagn om, at de byder på 
ejendommen. Såfremt de overtager ejendommen, vil bo
ligselskabet DFB efterfølgende kunne købe ejendommen 
for 500.000 kr..

Udover det af Byrådet godkendte rammebeløb åbner 
reglerne mulighed for ydelse af tillæg for lavt lejligheds
gennemsnit på 6%, rammebeløbet vil herefter udgøre 
2.114.700 kr. en stigning på 81.700 kr. Med et mertil- 
sagn fra Byrådet på de 6% kan DFB acceptere tilbudet 
på 500.000 kr. fra Nykredit.
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Af hensyn til helheden og en hensigtsmæssig udnyttelse 
af friarealer for den samlede boligbebyggelse på Kirke
torvet, vil det være en væsentlig forbedring, at DFB er
hverver Kirketorvet 5.

Det indstilles,
at Borgmesteren bemyndiges til at udvide støttetilsagn 
med 6%, for lavt lejlighedsgennemsnit, så Nykredit ved 
tvangsauktionen ved, at der står køber bag.

Økonomiudvalget, den 16. 5. 1995:
Anbefales.

Eventuelt.

Mødet slut kl.:
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Tillægsdagsorden:

48. Ansøgning om alkoholbevilling.
22.02.02G01 
F 28521

Det indstilles,



SLANGERUP KOMMUNE
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Tillægsdagsorden 2:

49. Salg af areal ved Morelvang
01.02.05P21/13.06.02G01 
F6862 dsh

Teknisk Udvalg besluttede på sidste møde at foretage 
høring hos nabo, grundejerforening og beboerforening i 
forbindelse med ejerne af en ejendoms ønske om køb af 
areal ved Morelvang.

Grundejerforeningen "Rønnebærparken" har fremsendt 
skrivelse af 23.4.1995, hvori de kan tilslutte sig, at det 
pågældende areal sælges til privat brug. Grundejerfor
eningen beklager dog, at der opsættes et lige så kraftigt 
hegn, som det eksisterende, og ønsker i stedet, at 
området far et "naturligt grønt udseende".

Der er ikke kommet indsigelser eller bemærkninger fra 
øvrige omboende.

Det indstilles,

at såfremt Økonomiudvalget kan tiltræde Teknisk Ud
valgs indstilling om at arealet frasælges indstilles, at der 
meddeles dispensation fra lokalplan nr. 18, i henhold til 
Planlovens §19 stk. 1, således at arealet på ca. 155 m2 
anvendes til boligformål,

at salg og dispensation er betinget af, at der etableres le
vende hegn i skel, og der dermed ikke opsættes planke
værk.

Teknisk Udvalg, den 3.5.1995:
Indstilling tiltrådt af 3 af udvalgets medlemmer. Ejvind 
Mortensen kan ikke gå ind for, at arealet afhændes, men 
fastholdes som grønt område og ønsker sagen forelagt 
byrådet.
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Bemærkning (il punktet:
Spørgsmålet om salg a f ovennævnte areal henhorer mi
der Økonomiudvalgets umiddelbare forvaltningsområd. 
Det er således kun medlemmer i Økonomiudvalget som 
kan udøve standsningsret i sager om kob og salg a f fast 
ejendom. Økonomiudvalget har endnu ikke haft lejlig
hed til at behandle sagen.

Imidlertid kan spørgsmålet om dispensation fra  lokal
planer afgøres a f TekniskUudvalg, hvorfor denne del 
kan indbringes separat for Byrådet.

D.v.s. at Byrådet alene kan forholde sig til dispensati
onsansøgningen. Spørgsmålet om evt. frasalg afgøres 
a f Økonomiudvalget.


